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Dagsorden Bestyrelsesmøde 

22. august 2022 19.00 – 21.15 

Møde på personalerummet på Hårslev.   

 

Tidspunkt: kl. 19.00-21.00  
Mødeleder: Asger E. Andersen  
Referent: Ledelsen 

Skolebestyrelsesformand: Asger E. Andersen 
Forældrerepræsentanter: Trine Harling, Henrik D. Sørensen,  
Mia Fruerhøj Jørgensen, Malene Christina Jørgensen, Mette Damsgaard, Lisbet Pedersen, Diana 
Maria Pølsgård, Mathias Storm 

 
Medarbejderrepræsentanter: Mathias Jørgensen, Joan H. Meldgaard, Heidi Nielsen , Ejgil Fogh 
 
Elevrepræsentanter: 
 
Ledelsen: Brian M. Bisgaard (Skoleleder), Lisa B. Jacobsen (Pædagogisk leder), Catja Kristiansen 
(Viceskoleleder) 
 
 
 

Dagsorden   
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster og er det til 
orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B)  

Tid  
Estimeret 
tid til  
punktet  

Referat  
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, 
angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline.  

Formidling  
Til hvem, af hvem og 
hvordan?  

1.      Godkendelse af dagsorden (B)  5 min  Dagsorden er godkendt. Formand  
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2.  Godkendelse af referat (B)  5 min  Referatet er godkendt. Formand  

3. Rundvisning (O) 10 min  Alle 

4. Budget 2023. (B) 
 
I skal som bestyrelse udarbejde høringssvar til budgettet. 
 
Link: https://www.nordfynskommune.dk/demokrati-og-
indflydelse/indflydelse-og-dialog/horinger-og-
afgorelser/horing-af-budget-2023/ 
 
 
Læs specielt: 
”Budget 2023 - udvalgenes fokusområder.” 
”https://www.nordfynskommune.dk/media/esbfcryt/forsla
g-til-budget%C3%A6ndringer-med-og-uden-finansiering.pdf 
 
 
Der er høringsfrist 26. August 

25 min Der udarbejdes et høringssvar. 
Trine Harling laver udkast til høringssvar d.23.8.22 kl.20.00. 
Aftalen er, at hvis man ikke svarer eller responderer, så er det 
lig med stillesigende samtykke. 
 
 
 

Formand 

5. Forældremøder (D) 
 
Hvad skal I som bestyrelse bruge tiden på forældremøderne 
til. 
 
Udpegning af forældre til forældremøder i Særslev og 
Hårslev Børnehus. (Datoer er ikke kendt) 

20 min Repræsentant fra bestyrelsen til forældremøde i Særslev 
Børnehus og Hårslev Børnehus (Trine). Lisa sender datoer ud. 
 
Forældremøde i 2AS: Asger 31/8 kl.16.30 
 
Forslag til forældremøder: 
Fortælle om hvad en bestyrelse kan få indflydelse på og 
arbejder med af generelle ting og sager. 
Fx Høringssvar, værdiarbejde, tager beslutninger om forskellige 
ting, udarbejde årshjul, have lov til at få indflydelse på bl.a. 

Asger 

https://www.nordfynskommune.dk/demokrati-og-indflydelse/indflydelse-og-dialog/horinger-og-afgorelser/horing-af-budget-2023/
https://www.nordfynskommune.dk/demokrati-og-indflydelse/indflydelse-og-dialog/horinger-og-afgorelser/horing-af-budget-2023/
https://www.nordfynskommune.dk/demokrati-og-indflydelse/indflydelse-og-dialog/horinger-og-afgorelser/horing-af-budget-2023/
https://www.nordfynskommune.dk/media/esbfcryt/forslag-til-budget%C3%A6ndringer-med-og-uden-finansiering.pdf
https://www.nordfynskommune.dk/media/esbfcryt/forslag-til-budget%C3%A6ndringer-med-og-uden-finansiering.pdf
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ansættelser, lejrskole, at forældre kan komme med ting, som 
kan løftes op i bestyrelsen. 

6. Værdiarbejde (O) 
 
Ledelsen giver en orientering om det værdiarbejde der er 
sat i gang.  

10 min Ledelsen er i gang med at arbejde med værdigrundlaget, som 
sendes til gennemsyn ved bestyrelsen ca. juni 2023. Målet er, at 
man bliver mødt af det samme børnesyn og det samme 
værdigrundlag i hele distriktet. Processen vil blive præsenteret 
løbende for bestyrelsen i forhold til, hvor er arbejdet nu. 
 
Hvilken værdi er der i en landsbyordning? Dette kommer 
personalet med bud på. Hvor er vi ens, og hvor er vi forskellige? 
 
Til distriktsmøder hvor hele distriktets medarbejdere er samlet i 
oktober og marts er værdiarbejdet det gennemgående tema.  
 
Ledelsen arbejder ud fra ressourcefokuseret tilgang i 
ledelsesgrundlaget. 
 
I dag lever distriktet ikke op til det, som der er beskrevet 
omkring landsbyordning, som der står på hjemmesiden, men 
der er en stor velvilje fra personalet, at man rigtig gerne vil 
tænke hinanden ind, hvor det giver mening. 
 
 

Ledelsen 
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7.  Orientering om personaleomsætning i Særslev Børnehus 
og hverdagen i børnehusene og i dagplejen (O) 
 

10 min Særslev Børnehus: Der er flere, der har sagt deres stillinger op af 
forskellige årsager. Der har derfor været behov for at ansætte 
nyt personale. Opgaven er nu at få startet processen, der skal 
samle det nye personale. 
 
Der er lavet en ressourceplads i Særslev, hvor der er ansat en 
ressourceperson. Den stopper til sommer, men vil følge med i 
Førskole, hvis børnene tænkes, at skulle starte i skole. Dette er 
tænkt som en tidlig indsats.  
 
Der er kommet flere børn i Hårslev, så de er nu oppe på 29 
børn. 
Børnetallet på Særslev er op på 45. 
Der er blevet ansat en ny dagplejer, så nu er der 8 i alt. Det giver 
noget mere luft. Der er efterspørgsel på pladser. 
Vuggestuen er pt. sat på standby pga. nogle beregninger.  
 
 
Mette: Har et ønske om et bedre samarbejde ml. de private 
dagplejere og børnehusene. 
 

Lisa 

7. Forældrehenvende om konvertering af understøttende 
undervisning (O+D) 
 
 
VI har modtaget en henvendelse om den beslutning den 
tidligere bestyrelse traf på mødet d. 22. marts punkt 7. 
 
Der gives en orientering og derefter mulighed for debat 
 
Link til referat fra marts. 
https://skoledistrikt-saerslev-
haarslev.aula.dk/sites/skoledistrikt-saerslev-
haarslev.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/220322-
%20Bestyrelsesm%C3%B8de%20-%20Referat.pdf 

10 min Orientering taget til efterretning. Ledelsen 

https://skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/sites/skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/220322-%20Bestyrelsesm%C3%B8de%20-%20Referat.pdf
https://skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/sites/skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/220322-%20Bestyrelsesm%C3%B8de%20-%20Referat.pdf
https://skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/sites/skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/220322-%20Bestyrelsesm%C3%B8de%20-%20Referat.pdf
https://skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/sites/skoledistrikt-saerslev-haarslev.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/220322-%20Bestyrelsesm%C3%B8de%20-%20Referat.pdf
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8.  Generelt om forældre henvendelser til ledelse og forældre 
i bestyrelsen (O+B) 
 
Der aftales en procedure for hvordan man håndtere 
forældre henvendelser. 
 
 

10 min Procedure omkring forældrehenvendelser drøftes.  
 
Det handler om, at vi alle kan være nysgerrige på det og få det 
løftet op i generelt perspektiv. Enkeltsager behandles ikke i 
bestyrelsen. 
 
Asger og Trine: Der ligger en masse godt materiale og podcasts 
på Skole og Forældre, som man kan læse og lytte til. 
 
 

Brian 

9. Årshjul (B) 
Der skal udarbejdes et foreløbigt årshjul for det kommende 
års arbejde i bestyrelsen 
 
Skal der være møder i dagplejen? 
 
Nedsættelse af et udvalg ? 

10 min Der er stillet forslag om at besøge en dagpleje, men at selve 
bestyrelsesmødet afholdes på skolen eller børnehuset. 
 
Lisa: Vil gerne have input i årshjulet i forhold til dagplejen og 
dagtilbud. Dette kan sættes på dagsorden til næste gang. 
 

Formand 
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10
.  

Orientering fra: 
 
 
Ledelsen: 
Formand 
Medarbejdere 
Forældre 
 

15 min - Har koordinatormøder med koordinatorerne fra de 
forskellige afdelinger for at koordinere mere ensrettede 
beskeder og være mere samstemmende.  

- Der er startet ILT op på afd. Hårslev (Et pædagogisk tiltag 
der er en intern mellemform for børn, der har brug for at 
lære på en anden måde, et pusterum med en voksen 
tilknyttet.) Det er på tegnebrættet at starte op i Særslev 
også senere på året. 

- Dagplejen skal arbejde med naturens uge om lidt. 
- Mette: Der er flest opslag på FB og Instagram omkring 

Særslev. Der ønskes flere opslag fra Hårslev. Der er en 
oplevelse af, at Særslev SFO har flere aktiviteter end 
Hårslev SFO. Dette arbejdes der med. Der er fokus på det. 
De er i børnehaven den sidste halve time pga. normering.  

- Mathias: Oplever ikke at SFO-børn de er kede af at gå i 
børnehave den sidste halve time-tværtimod. 

- Mette: Opmærksomhed omkring når samlæste klasser skal 
til Særslev. Brian: Dette kommer op i forhold til skoleårets 
planlægning. 

 

Alle 

11
.  

Eventuelt  
  

 
Kommende punkter: 
- Færdselssikkerked 
- Brandinggruppe 
- input i årshjulet i forhold til dagplejen og dagtilbud 
- PLC 
 

5 min   Formand  

  

 

 

Forslag til årshjul fra Skole og forældre:  
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Årshjul: 

 

Dato Emner 

27. september (Særslev Børnehus) Økonomi, , færdselssikkerhed, brandingsstrategi,  

25. oktober (Dagplejer ?)  

16. November (Særslev Skole)  

15. december (Hårslev Skole) Julefrokost 

9. januar (Særslev Børnehus)  

8. februar (Særslev Skole) Orientering om skoleårets planlægning 

23. marts (Hårslev Skole) Vedtagelse vedr. skoleårets planlægning 

24. april (Særslev Børnehus)  

16. maj (Dagplejer?)  

15. juni (Særslev skole) Orientering om skema 

  


